
Neformálne zasadnutie Rady ministrov v nemeckom meste
Koblenz
Témami neformálneho zasadnutia Rady ministrov poľnohospodárstva a rybného hospodárstva (31.8.-
1.9.2020) sú poučenie z krízy Covid-19 a dobré životné podmienky zvierat. Nemecké predsedníctvo
ho organizuje v meste Koblenz.
 
Práve tu zorganizovala v nedeľu protest nemecká platforma „Máme dosť agropriemylsu!“ (Wir haben
Agraindustrie satt!). Asi tisícka účastníkov vyzvala na radikálne zmeny v SPP. V otvorenom liste
ministrom požadujú reformy, ktoré zastavia stratu biodiverzity, zabezpečia klimatickú neutralitu
a dobré životné podmienky zvierat a zároveň požadujú opatrenia, ktoré umožnia poľnohospodárom
investovať do ekologickej transformácie. V liste poukázali tiež na nutnosť posilnenia európskej
potravinovej suverenity – aj v kontexte pandémie Covid-19. Na to je podľa protestujúcich potrebné
predefinovať účel SPP a obchodných dohôd, ktoré podľa nich v súčasnosti potravinovú suverenitu
ohrozujú.
 
Organizácia Copa-Cogeca taktiež publikovala pred stretnutím vyjadrenia, v ktorých vyzýva ministrov,
aby sa poučili z krízy a pracovali na posilnení poľnohospodárskeho sektora EÚ. Podľa vyjadrenia
predsedu Copa-Cogeca kľúčovou témou rozhovorov ministrov má byť zaistenie ponuky potravín a
konkurencieschopnosť poľnohospodárstva – a tieto majú byť zároveň vodítkom pri tvorbe SPP ako aj
implementácii Európskeho ekologického dohovoru a súvisiacich stratégií o biodiverzite a Z farmy na
vidličku. Je podľa neho potrebné vyhnúť sa požiadavkám, ktoré sú politicky motivované. Požiadavky
musia byť uskutočniteľné a musia umožniť farmárom budúcnosť. Silná Európa môže podľa neho
existovať iba so silným poľnohospodárstvom a silným vidiekom.
 
Počas neformálneho zasadnutia Rady EÚ (31.8.-1.9.) položila predsedajúca nemecká
ministerka J. Klockner ministrom nasledovné otázky:
 

 



 

 



Výrobcovia mlieka (European Milk Board a Bundesverband Deutscher Milchviehhalter) sa taktiež
svojou plavbou po blízkej rieke snažili dostať do pozornosti zídených ministrov. Vyzvali ich, aby si
osvojili širší pohľad na udržateľnosť a aby uvažovali o európskych stratégiách „s poľnohospodármi“
a nie „proti poľnohospodárom“. Za poľnohospodárov vyjadrili, že sú ochotní urobiť viac v oblasti
klímy a životného prostredia a zlepšenia životných podmienok zvierat, ak si budú môcť byť istí, že ich
výrobné náklady budú v budúcnosti pokryté (vrátane spravodlivého príjmu pre farmárov) a že
štandardy EÚ nebudú podkopané obchodnými dohodami. Podčiarkli, že viac ekologickej
udržateľnosti je možné len vtedy, ak budú brané do úvahy aj ďalšie dva rozmery udržateľnosti –
ekonomický a sociálny.
 

 


